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Всеки ден с 
по-добрия 
вестник!

Над по-голямата част от 
страната - предимно слънче-
во. По-значителни временни 
увеличения на облачността ще 
има над Източна България, на 
места с краткотрайни валежи. 
След обяд и над останалата 
част от страната ще се развива 
купеста и купесто-дъждовна 
облачност и на места ще има 
превалявания, придружени с 
гръмотевици. Максималните 
температури ще са от 25°-26° 
в североизточните райони и по 
Черноморието до 35°-36° в 
крайните югозападни.

Специализирани бои, епоксидни подове, боя против пожар, боя против шум, 
течна хидроизолация, огнезащитна боя, боя против радиация, термо боя 

Варна, ул. "Перла" 16, тел. 0884 77 80 54

ИСОНЕМ България
Боядисваме бъдещето

ВРЕМЕТО

ПИЯНА ПОМЕТЕ 
БЕНЗИНОСТАНЦИЯ И 
ПАРКИРА В НИВАТА

С ПРОГРАМИТЕ, ИДЕИТЕ И 
МОЖЕЩИТЕ МЛАДИ ХОРА 
ДПС Е НЕЗАОБИКОЛИМ 
ФАКТОР ЗА РАЗВИТИЕТО 
НА БЪЛГАРИЯ

На стр. 2

На стр. 2

На стр. 4

КМЕТЪТ НА ДОБРИЧ ИЗДАДЕ 
ЗАПОВЕД ЗА РАБОТАТА 
ДЕТСКИТЕ ГРАДИНИ И 
ЯСЛИ НА 12 ЮЛИ

На стр.  3

На стр. 4

ДА СМЕ 
СЪПРИЧАСТНИ -
КЪМ ХОРА И 
ЖИВОТНИ. И 
ДА ЖИВЕЕМ ПО 
ПРАВИЛАТА НА 
ДОБРОТО
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С ПРОГРАМИТЕ, ИДЕИТЕ И МОЖЕЩИТЕ МЛАДИ ХОРА ДПС 
Е НЕЗАОБИКОЛИМ ФАКТОР ЗА РАЗВИТИЕТО НА БЪЛГАРИЯ

- Г-н Адемов, 
В и е  о т д а в н а 
участвате ак-
тивно в полити-
ческия живот в 
България. Как 
мислите, за до-
бро ли е всичко, 
което се случва 
през последни-
те месеци и това 
„разместване на 
пластовете“, кое-
то наблюдаваме?

- Действително 
от много години 
участвам в поли-
тическия живот в 
България .Според 

мен, това разместване на пластовете се дължи на умората 
от продължителния преход .След членството в Европейския 
съюз очакванията бяха за по-добър живот и по-високи дохо-
ди, но за съжаление темповете на икономически растеж и от 
там - високи доходи, трудно се осъществяват. Причините са 
многобройни, но избирателите не се интересуват от тях. Те 
са в правото си да изискват резултати. Политиците трябва 
да си посипем главите с пепел и да сведем глави пред негово 
величество избирателя и да признаем откровено, че не ус-
пяхме да отговорим на неговите очаквания. От тази гледна 
точка появата на нови политически субекти не е изненада. 
Протестите през миналото лято показаха, че има воля за 
промяна. Тази енергия, макар и в аморфно състояние, 
намери проекция и в 45 Народно събрание. Духът на про-
теста се премести в пленарна зала и емоционалният заряд 
направи Парламента от скучен субект в атрактивна сцена 
на противоборство. През месец април избирателят зададе 
сложна задача на политиците, като определи ГЕРБ като 
първа политическа сила. Не му гласува доверие да състави 
правителство. На т.н. партии на протеста гласува доверие 
да осъществят промяна, но само след диалог. За съжаление,  
политиците не се справиха с тази отговорност. Очакванията 
са след 11.07. да има по-голяма яснота и светлина в тунела.

- Къде виждате мястото на ДПС в предстоящия пар-
ламент, пък и въобще - в политическата мозайка у нас?

- ДПС е системна партия, която не може да бъде на 
резервната скамейка. Ние имаме кауза, ясни приоритети, 
цели и програма,  които ни правят предвидим и отговорен 
политически субект. След 12-годишното управление на 
ГЕРБ, очакванията са за промяна. Нашата цел на пред-
стоящите парламентарни избори е да постигнем по-добър 
резултат, който да ни отреди достойно място в политиче-
ския живот на Република България. Ние притежаваме за-
виден експертен потенциал, своеобразно съчетание между 
опитни и млади, амбицирани, знаещи и доказано можещи 
политици. Нашата основна надежда е в лицето на младеж-
ката организация, която е най-голяма в Европейския съюз. 
Евродепутатът  Илхан Кючук е председател на Европей-
ските либерали, а Антоанета Асенова е председател на 
Европейската либерална младеж. В Европа признанието 
за ДПС е очевидно, у нас  - на базата на предразсъдъци 
и наложени клишета, ние се чувстваме недооценени. Това 
обаче по-никакъв начин не променя авторитета на ДПС 
като незаобиколим фактор в Българската политика.

- На кои приоритети за бъдещото развитие на стра-
ната държите и има ли политически формации, с които 
бихте работили в името на тяхното осъществяване?

- Още преди 5-6 години ние от ДПС обявихме нашата 
Програма за ускорено догонващо икономическо развитие 
на базата на Зеления пакт, дигитализацията и високите 
технологии. Целта е промяна на структурата на нашата 
икономика, поетапното въвеждане и на водородните тех-
нологии и постигане на икономически растеж от порядъка 
на 6-8 процента годишно. Само по този начин можем да 
говорим за по-високи доходи и по-високи нива на заетост. 
Най важното е нашата икономика да работи за постигане 
на висока принадена стойност и от там по-високи нива на 
социална защита. В изпълнение на тази програма търсим 
съмишленици, радваме се че вече и Европейската комисия 
потвърди нашите приоритети като общоевропейски.

- А какво виждате, когато се срещате с хората на 
Добруджа и пътувате из населените места?

- За голямо съжаление, Добруджанският край изостава в 
своето развитие. Обезлюдените села, външната и вътреш-
на емиграция правят живота на добруджанеца труден. Но 
силният дух и готовността за промяна могат да катализират 
нещата в положителна посока. Трудолюбието, в съчетание 
с надежда, дават основание, че с подкрепата на държа-
вата и привличането на чужди  и национални инвестиции 
икономиката и високоплатената заетост могат да бъдат 
максимално стимулирани. Земеделието и туризма, като 
основни отрасли, имат потенциал за интензивно развитие и 
тази възможност трябва да бъде използвана с подкрепата 
и на Европейската солидарност.

- Какъв е начинът хората от нашия регион да живеят 
утре по-добре от днес?

- Няма магическа рецепта от днес за утре, но има някол-
ко фактора,  като например образованието, квалификация-
та и преквалификацията и усвояването на конкретни, търсе-

Водачът на листата на ДПС за Добричка област д-р Хасан Адемов смята, че най-важно е 
българската икономика да работи за постигане на по-висока принадена стойност и оттам 
по-високи нива на социална защита 

ни от бизнеса умения. Инвестиции както и изграждането на 
Свободна икономическа зона, модерна инфраструктура са 
част от инструментите за бърз преход към по-качествени 
работни места.

- Социалната сфера, освен, че е особено важна, е и 
мястото, където Вие от години влагате ум, енергия и 
професионализъм. Какво трябва да се промени в за-
конодателството, та да я няма тази социална бездна 
между хората?

- Законодателството в Социалната сфера не е пречка 
за проблемите, които изпитват българските граждани. 
Разслоението в обществото и социалните неравенства са 
в съотношение 8/1 между 20 процента от богати/бедни, 

докато в Европа е 3/1.Особено критична е ситуацията с 
пенсионерите, където застрашените от бедност и социално 
изключване са над 1 милион и 500 000. Тази ситуация не 
може да бъде променена посредством законодателството, 
необходима е промяна както в модела на управление, така 
и в икономическата и социална политики.

- Какво е Вашето послание към избирателите в на-
вечерието на предстоящите избори?

- Подкрепете на 11.07.2021 год. опитните политици от 
нашата листа, за рестарт на държавността. Ако искате 
Добруджа да има силен социален глас в 46-ото Народно 
събрание, гласувайте с Номер 7!

Купуването и продаването на гласове е престъпление!

Апелативният съд във Варна 
отказа домашен арест на об-
винен в разпространение на 
наркотици. Втората инстанция 
потвърди определение на До-
бричкия окръжен съд, който е 
отхвърлил молбата на Сунай 
И. за изменение на мярката за 
процесуална принуда.

46-годишният мъж е бил 
привлечен за това, че на 11 
март в Добрич държал 14 
пликчета с 6,89 гр марихуа-
на, 8,5 гр метаамфетамин и 
амфетамин. Три седмици по-
късно е бил заловен отново 
да разпространява наркотици. 
Забранени вещества са иззе-
ти от дома му. 

Адвокатът не оспорва съ-
причастността му към извър-
шеното. Счита обаче, че няма 
опасност той да се укрие или 
извърши престъпление. Мъжът 
не е осъждан и срещу него 
няма висящи производства. 
Първоначално му е определе-
на „парична гаранция“, която 
той не е внесъл заради финан-
сови затруднения, и затова 
било постановено задържане 
под стража. 

Представителят на Апела-
тивната прокуратура заяви, че 
основание за ареста е не тол-
кова неплащането на гаранци-
ята, а фактът, че е привлечен 
към наказателна отговорност 
за деяние, извършено при ус-
ловията на продължавано пре-
стъпление. Това предполага 
висока обществена опасност. 

Апелативният съд взе пред-
вид извършеното умишлено 
престъпление, което законът 

АПЕЛАТИВНИЯТ СЪД ОСТАВИ 
НАРКОДИЛЪР В АРЕСТА

наказва с между 2 и 8 години 
лишаване от свобода. От да-
нните по делото може да се 
приеме, че обвиняемият е из-
вършил разследваното деяние. 
Не са събрани доказателства, 
които да разколебават тезата 
за съпричастността на Сунай 
И. Съдът посочи, че въпреки 
че не е осъждан, срещу него 
е било образувано наказа-
телно производство. Макар 
приключило с административ-
но наказание, то е относимо 
към данните за личността на 
обвиняемия. Съдебният със-
тав припомни, че в рамките 
на 5 години мъжът е глобяван 
в Германия многократно. 5 от 
санкциите са за притежание 
на упойващи вещества. В раз-
следвания случай, по-малко 
от месец след повдигането на 
обвинение за разпространение 
на забранени вещества, Сунай 
е извършил идентично деяние. 
Освен това, става дума за три 
вида високорискови наркотици 
и за разпространение. Всич-
ко това извежда наличие на 
опасност при по-лека мярка 
за неотклонение, обвиняемият 
да извърши престъпление. Има 
риск той да се укрие, тъй като 
често е пребивавал в чужбина, 
където живеят негови близки.  

С тези аргументи Апела-
тивен съд – Варна прие, че 
законосъобразната мярка за 
неотклонение спрямо Сунай 
И. остава задържането под 
стража.  

Определението на въззивна-
та инстанция е окончателно. 

НДТ 

На 4 юли, около 13:30 часа, 
в град Добрич е спрян за про-
верка лек автомобил „Ауди“, 
управляван от 24-годишен 
мъж. При последвалата про-
верка на водача на МПС за 
употреба на наркотични и 
упойващи вещества, тестът 
отчита положителен резултат 
за употребата на метаамфета-
мин. При последвалите ОИМ и 
ПСД е установено бяло веще-
ство с тегло 4,36 грама, реаги-
ращо на амфетамин. Мъжът е 
задържан за срок от 24 часа. 

На 5 юли, около 10:30 часа, 
в с. Сърнено е спрян за про-
верка лек автомобил „Опел“, 
управляван от неправоспосо-
бен 28-годишен мъж. Устано-
вено е, че водачът е седнал 
зад волана след употреба на 3 
вида наркотици: амфеатамин, 
метаамфетамин и канабис. За-
държан е за срок от 24 часа.

НДТ

ДРОГИРАНИ 
ШОФЬОРИ

112 НОВИНИ

НАРУШИТЕЛИ 
НА ПЪТЯ

ПИЯНА ПОМЕТЕ 
БЕНЗИНОСТАНЦИЯ 
И ПАРКИРА В 
НИВАТА

На 4 юли, около 16:30 часа, 
в град Добрич е спрян за про-
верка мотоциклет марката 
„Кавазаки“, управляван от 
19-годишен мъж. В хода на 
проверката е установено, че 
регистрационната табела е 
издадена за друг мотоциклет. 
Водачът е задържан за 24 
часа.

На 5 юли, около 01:55 часа, 
в град Каварна е спрян за 
проверка мотопед, управляван 
от 33-годишен мъж. В хода на 
проверката е установено, че 
МПС е с прекратена регис-
трация. 

На 5 юли, около 10:30 часа, 
в град Добрич е спрян за про-
верка лек автомобил „БМВ“, 
управляван от 22-годишен 
мъж. Установено е, че МПС 
не е преминало редовен го-
дишен технически преглед и 
предоставеното удостоверени 
и стикер са неистински. 

На 6 юли, около 16:30 часа, 
в град Добрич е спрян за про-
верка лек автомобил „Фиат“, 
управляван от неправоспосо-
бен 38-годишен мъж. Задър-
жан е за срок от 24 часа. 

На 4 юли, около 23:25 часа, 
е получено съобщение за 
умишлено увреден лек авто-
мобил „Мерцедес“, паркиран 
в района на морска гара на 
град Балчик.

На 5 юли, около 07:15 часа, 
е получено съобщение за 
противозаконно отнет лек 
автомобил „БМВ“, паркиран на 
територията на в.з. „Изгрев“ в 
град Балчик. 

На 5 юли, около 08:15 часа, 
е получено съобщение за 
извършена взломна кражба 
на монетник от автомивка, 
находяща се на територията 
на град Добрич.                  НДТ

28-годишен мъж отглеж-
да наркотични вещества в 
дома си в Генерал Тошево, 
съобщават от полицията. 
След проведени оперативно-
издирвателни и процесуално-
следствени действия, служи-
тели на РУ МВР -  Генерал 
Тошево, извършват проверка 
на частен имот, обитаван от 
28-годишния мъж. В хода 
на проверката са открити и 
иззети суха тревна маса с 
тегло 1,21 грама, изсушени 
растения с тегло 1 000 грама, 
зелено растение в саксия и 
семена, реагиращи на нарко-
тичното вещество канабис. 
Материалите по случая са 
докладвани в прокуратурата. 
По случая е образувано до-
съдебно производство. 

НДТ

24-годишна пияна шофьор-
ка катастрофира край До-
брич, съобщават от полици-
ята. На 6 юли, около 20:30 
часа, е получено съобщение 
за възникнало ПТП с матери-
ални щети по околовръстен 
път на град Добрич. На място 
е установено, че лек автомо-
бил „Хюндай“, управляван 
от 24-годшна жена, при на-
влизане в бензиностанция, 
губи контрол над волана, 
преминава през бетонни бор-
дюри и спира движението си 
в обособена зелена площ. 
При последвалата проверка 
за употреба на алкохол с тех-
ническо средство, цифровата 
индикация отчита наличието 
на 1,79 промила. Задържана 
е за срок от 24 часа. По слу-
чая е образувано бързо по-
лицейско производство. НДТ

Земеделските стопани по-
лучиха директни плащания 
в размер на 2,055 млрд. лв. 
(2 054 780 712 лв.) за Кампа-
ния 2020 г. Въпреки извън-
редната епидемична обста-

новка, свързана с COVID 19, 
плащанията бяха извършени 
при спазване на заложения 
индикативен график.

За изминалата 2020-та ото-
ризационна кампания, освен 
увеличеният със 140 млн. 
лв. бюджет по схемите за 
директни плащания, ДФЗ 
- РА оторизира и извънред-
на помощ за земеделските 
стопани в рамките на мярка 
21 „Извънредно временно 
подпомагане за земеделски-
те стопани и малки и средни 
предприятия, които са осо-
бено засегнати от кризата, 
предизвикана от COVID-19“. 
Плащанията по подмярка 
21.1 “Извънредно временно 
подпомагане за земеделските 
стопани COVID 1” бяха напра-
вени през октомври 2020. Над 
30 хил. земеделски стопани 
получиха близо 72 млн. лв. 
През ноември бяха преведе-
ни средствата по подмярка 
21.2 “Извънредно временно 

подпомагане за земеделските 
стопани COVID 2”, когато на 
671 стопани бяха изплатени 
близо 1 млн. лв. 

Към 30.06.2021 г. е приклю-
чена обработката на всички 
заявления по директни пла-
щания за 2020, включително и 
по заявленията които са били 
обект на допълнителни адми-
нистративни проверки, като 
на 29 юни са оторизирани 
остатъчни суми към отделни 
земеделски производители.

При възникнали казуси или 
въпроси свързани с директ-
ните плащания, земеделските 
производители могат да се 
обаждат на следните „горещи 
телефони”: 

02/ 81 87 449; 02/ 81 87 479; 
02/ 81 87 652 и 02/ 81 87 692. 
Въпроси свързани с прилага-
нето на мерки Агроекология” 
и „Биологично земеделие” мо-
гат да се отправят на телефон 
02/ 81 87 203. 

ДФ „Земеделие” - РА

28-ГОДИШЕН 
ОТГЛЕЖДА 
КАНАБИС В 
ДОМА СИ

СТОПАНИТЕ ПОЛУЧИХА НАД 2 
МЛРД. ЛЕВА ЗА КАМПАНИЯ 2020
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НАЧАЛО КЪМ ЕДНО ДЪЛГО ПЪТЕШЕСТВИЕ

Община град Добрич и 
Mr. Bricolage Добрич обявя-
ват фото-конкурс „Любими 
места в Добрич“. Участни-

ците трябва да представят 
по една любителска сним-
ка на любимото си място 
в Добрич. Това може да 

бъде Вашето междублоково 
или парково пространство, 
любимо място за отдих, па-
метник или друго емблема-
тично място за Вас.  Сним-
ковият материал трябва да 
се представи от 06.07.2021 
г. до 06.08.2021 г. в ко-

КУЛТУРНИ АКЦЕНТИ
5 юли – 9 юли, 09.00 ч. – 13.00 ч., Младежки център – 

Добрич, Градски парк „Св. Георги“, културни обекти.
Еко лято 2021. Дейности в следните направления: Уче-

не чрез преживяване“, „Любопитно …“, „Еко фен“, „Арт 
зона“, „Спорт“. Организатор: Младежки център – Добрич. 
https://ycd.bg/

5 юли – 9 юли, 09.00 ч. – 17.30 ч., Народно читалище 
„Йордан Йовков – 1870 г.“ Летен детски център за игри и 
забавления „Млад възрожденец“. Организатор: Народно 
читалище „Йордан Йовков – 1870 г.“ https://yovkov1870.eu/

5 юли – 9 юли, 10.30 ч. – 11.30 ч., Художествена гале-
рия – Добрич. Лятна работилница за въображение. Ор-
ганизатор: Художествена галерия – Добрич. http://www.
dobrichgallery.org/

5 юли – 9 юли, по заявка. Регионален исторически му-
зей – Добрич. Образователна програма „Лято в музея“. 
Организатор: Регионален исторически музей – Добрич. 
http://www.dobrichmuseum.bg/

5 юли – 10 юли, Художествена галерия – Добрич. Фо-
тоизложбата на Стефан И. Стефанов  /продължава/. Ор-
ганизатор: Художествена галерия – Добрич. http://www.
dobrichgallery.org/

5 юли – 10 юли, Художествена галерия – Добрич. Из-
ложбата на Михаил Петков /1933-2015/ /продължава/. 
Организатор: Художествена галерия – Добрич. http://
www.dobrichgallery.org/

6, 7 и 8 юли, 10.00 ч. – 12.00 ч., Регионална библиотека 
„Дора Габе“. Летен детски клуб „Играй и учи“ за деца от 6 
до 14 години. Организатор: Регионална библиотека „Дора 
Габе“. https://libdobrich.bg/

9 юли, 10.00 ч., Регионална библиотека „Дора Габе“. 
Екскурзия в библиотеката. Организатор: Регионална 
библиотека „Дора Габе“, Младежки център – Добрич. 
https://libdobrich.bg/, https://ycd.bg/

9 юли, 18.00 часа, Градски парк „Св. Георги“, пред му-
зея. Концерт на Духов оркестър – Добрич от Програма 
„Летни концерти“. Диригент Стоян Монов. Организатор: 
Духов оркестър – Добрич.

10 юли, 11.00 ч., Център за защита на природата и 
животните – Добрич. Куклен  спектакъл „Бременските 
музиканти“ по Братя Грим на Държавен куклен театър 
„Дора Габе“ – Добрич. Режисьор Леонард Капон. Му-
зика Веселин Койчев. Худ. ателие Елисавета Качулева. 
Участват: Мила Боянова, Росен Радев и Валентин Иванов. 
Организатор: Държавен куклен театър „Дора Габе“. http://
kuklenteatardobrich.com/

11 юли, 11.00 ч., Държавен куклен театър „Дора Габе“. 
Куклен спектакъл „Забързана приказка“ на Държавен 
куклен театър „Дора Габе“. Автор и режисура Ева Кьо-
совска. Сценография Виржиния Петкова. Музика Пламен 
Мирчев – Мирона. Участват: Румен Куртев, Мила Боянова 
и Иван Иванов. Организатор: Държавен куклен театър 
„Дора Габе“. http://kuklenteatardobrich.com/.                 НДТ

ментари под съответната 
публикация във Фейсбук 
страницата на Общината. 
Автор на снимката трябва 

да е участникът, който я 
изпраща. С изпращането 
на снимка участникът га-
рантира, че притежава пра-

вата за нея и ги предоставя 
в полза на организатора.

В края на конкурса ще 
бъдат обявени трима побе-
дители, всеки от които ще 
получи ваучер от 100 лева 
от Mr. Bricolage Добрич.

 Паша ГРАДЕШЛИЕВА 

Заповед №900 на кмета на Добрич Йордан Йорданов от 
06.07.2021 г. гласи: 

I. Във връзка с необходимостта от провеждане на дезин-
фекционни мероприятия съгласно Приложение № 1 към т.1, 
буква „а“ от Заповед № РД-01-373/27.05.2021г. на Министъра 
на здравеопазването на Република България,  в детските гра-
дини и детски ясли на територията на град Добрич, в които ще 
бъдат разположени избирателни секции за провеждането на 
11 юли 2021г. на избори за народни представители за Народно 
събрание, 

на 12 юли  2021 г. се преустановяват посещенията в следните 
детски градини и детски ясли:

 
- Детска ясла № 4 – ул. “Любен Каравелов“ № 55 А
- Детска ясла № 4 – ул. “Вардар“ № 54
- Детска ясла № 4 – филиал в ДГ № 26 ул. “Оп. Д. Ковачев“ 

№ 2
- Детска ясла № 4 – филиал в ДГ № 32 ж.к. “Балик“, ул. 

“Теменуга“ до бл. 24
- Детска ясла № 5 - ул.“Екзарх Антим I“ № 1
- ДГ № 7 „Пролет“ – Ж.К..“Добротица“ № 16
- ДГ № 8 „Бодра смяна“ – ул. “Генерал Колев“ № 13
- ДГ № 9 „Пчеличка“ – ул. “Христо Смирненски“ № 5
- ДГ № 10 „Слънчице“ – ул. “Даскал Димитър Попов“ № 1
- ДГ № 12 „Щурче“ – ул. „Вардар“ № 67 
- ДГ № 18 „Дора Габе“ – ж.к. “Дружба“ до бл.44
- ДГ № 20 „Радост“ – ул. “Христо Ботев“ № 54
- ДГ № 23 „Звездица“ -  ул. “Богдан“ № 2
- ДГ № 24 „Приказен свят“ – ул. “Дунав“ № 16
- ДГ № 25 „Весела“ – ж.к. “Дружба“ № 54
- ДГ № 26 „Звънче“ – ул. “Оп. Д. Ковачев“ № 2
- ДГ № 32 „Зорница“ – ж.к.“Строител“ до бл. 65
- ДГ № 32 „Зорница“ – ж.к.“Балик“, ул. “Теменуга“ до бл. 24
В детските градини и детски ясли на територията на Община 

град Добрич, невключени в т.I от настоящата заповед, посеще-
нията не се преустановяват.

Паша ГРАДЕШЛИЕВА

По данни на Националния 
статистически институт към 
31.12.2020 г. жилищният 
фонд в област Добрич се 
състои от 60.7 хил. жилищ-
ни сгради. В градовете се 
намират 23.3 хил. жилищни 
сгради, а в селата - 37.4 
хиляди. Жилищните сгради 
в областта представляват 
2.9% от общия жилищен 
фонд в страната. 

Според разпределението 
на жилищните сгради по 
конструкция преобладават 
тухлените сгради с гредо-
ред - 34.0 хил. или 56.0% 
от всички жилищни сгради, 
следвани от тухлените сгра-
ди с бетонна плоча - 13.7 
хил. или 22.6% и сградите с 
„Друга“ конструкция - 10.4 
хил. или 17.2%. Стомано-
бетонните жилищни сгради 
в областта са 3.2%, а па-
нелните - 1.0%. В градовете 
45.4% са тухлени с гредо-
ред, а 36.9% от тухлените 
сгради са с бетонна плоча. 

Към 31.12.2020 г. в област 
Добрич преобладават едно-
етажните жилищни сгради 
- 48.9 хил. или 80.6% от 
всички сгради в областта. 
Сградите на два етажа са 
9.3 хил. (15.3%), триетажни-

те са 1.5 хил. (2.5%), а жи-
лищните сгради на четири 
и повече етажа са 981. 

Към 31.12.2020 г. жилища-
та в област Добрич са 102.5 
хил. или със 117 жилища 
(0.1%) повече в сравнение с 
2019 година. Преобладават 
жилищата с две и три стаи, 
с относителен дял от 68.4% 
от общия брой на жилища-
та. Относителният дял на 
жилищата с четири стаи е 
16.8%, на едностайните жи-
лища - 7.3%, на петстайните 
- 4.3%, а жилищата с шест 
и повече стаи са 3.2% от 
всички жилища в областта. 

Жилищата в градовете на 
област Добрич са 62.1 хил. 
(60.6%), а в селата - 40.4 
хил. (39.4%). 

По местоживеене (град-
село) в големината на жили-
щата, изразена чрез броя 
на стаите, се наблюдават 
различия, които са най-
значими по отношение на 
едностайните жилища. В 
градовете на областта тех-
ният относителен дял е 
9.3%, а в селата - 4.3%. 

Фиг. 1. Жилища по брой 
на стаите в област Добрич 
през периода 2011 - 2020 
година

КМЕТЪТ НА ДОБРИЧ ИЗДАДЕ 
ЗАПОВЕД ЗА РАБОТАТА ДЕТСКИТЕ 
ГРАДИНИ И ЯСЛИ НА 12 ЮЛИ

ЖИЛИЩЕН ФОНД В 
ОБЛАСТ ДОБРИЧ КЪМ 
31.12.2020 ГОДИНАЗАПОЧНАХА КРЪСТОСАНИТЕ 

ПРОВЕРКИ ЗА КАМПАНИЯ 2021

НОВ КОНКУРС 
СТАРТИРА В ДОБРИЧ

Националният конкурсът  
„Гласът на родовата памет“ 
за есе или презентация 
на ученици от горен курс, 
организиран от фондация 
„Вигория“ и Регионална 
библиотека „Дора Габе“, 
гр. Добрич, с подкрепата 
на Община град Добрич, 
приключи.  Този проект 
– да се проведе конкурс 
със средношколци, които 
почти не изучават история 
на Добруджа, беше едно 
предизвикателство както 
за инициаторите, така и за 
участниците. Въпреки че ва-
жни исторически годишнини 
за Добруджа съвпадаха с 
неприсъствено в училище 
обучение и много промени 
в живота на всички, заради 
ковид пандемията, конкур-
сът завърши успешно, като 
се има предвид силното 
представяне на класиралите 
се. Този конкурс можем да 
наречем и начало към едно 
дълго пътешествие за учас-
тниците, но за тези които 
не са успели да участват, 
защото родовата памет по 
неведоми пътища ще ни 
връща към това, което се 
е случило преди нас. „За 
да знаем нашето бъдеще, 
трябва да знаем и нашето 
минало“ (Иван Тренев, жур-
налист, историк). Колкото и 
да си мислим, че историята 
не ни е любимата област на 
познание, винаги ще остава 
една празнина в нас, ако 

не познаваме историята 
на Родината си, най-вече 
историята на родния край 
и на рода си. Географското 
разположение на България 
ни поставя в центъра на ин-
тересите на Великите сили, 
както и на последствията от 
исторически събития, които 
са се случвали по нашите 
земи. 

Конкурсните работи бяха 
разгледани от комисия в 
състав:

– Председател: Доц. д-р 
Свобода Бенева – изпъл-
нителен директор в област 
„Образование“ към фонда-
ция „Вигория“.

– Членове: Проф. Калчо 
Калчев – историк; Маруся 
Костова – директор на Меж-
дународен форум „Българ-
ско наследство“, гр. Балчик; 
Петра Ташева – филолог, 
журналист.

Организаторите и коми-
сията благодарят на учени-
ците участвали в конкурса, 
както и на учителите – науч-
ни ръководители.

Ето и класирането:
ПЪРВО МЯСТО – грамота, 

книги,  80 лв.
Костадин Тодоров Тара-

ков, 9 клас, Професионална 
гимназия по икономика и 
туризъм (ПГИТ) „Проф. д-р 
Асен Златаров“, гр. Петрич 
– участие с озвучена пре-
зентация „Добруджа – ок-
ървавеното жито в полята 
на спомена“.

ВТОРО МЯСТО – грамота, 
книги, 60 лв.

Ралица Боянова Николо-
ва, 9Б клас, Първа Частна 
професионална гимназия 
за дигитални науки (ПЧГДН)  
„СофтУни Светлина“, София 
– участие с презентация 
„Крайовският договор (1940 
г.) и насилственото пресе-
ление на десетки хиляди 
българи от Северна в Южна 
Добруджа“ и есе-разказ 
„Отвличането на мирно доб-
руджанско население в плен 
от румънските власти (1916-

1918)“.
ТРЕТО МЯСТО – грамота, 

книги, 40 лв.
Кристина Руменова Бори-

сова, 9 клас, Обединено учи-
лище (ОбУ) „Д. Войников“, с. 
Победа, общ. Добричка, обл. 
Добрич – участие с историче-
ско есе „Моят дълг и съзнание 
да пазя родовата памет“.

ПООЩРИТЕЛНА НАГРА-
ДА – грамота, книги

Бериван Даил, 10 Б клас, 
СУ „Христо Ботев“, гр. Тут-
ракан – участие с презен-
тация „Ньойският договор 

(1919)“.
Книгите, които ще полу-

чат наградените, са пряко 
свързани с темата Родина, 
история, Добруджа: 

– от фондация „Вигория“ 
– „Песента на България“ 
(Йонка Христова); „Тайните 
на Дунава“ и „Гнездо на  
прелетни птици“ (Анастасия 
Якова);

– от Регионална библио-
тека „Дора Габе“ –  Ивайло 
Петров. Избрани съчинения 
в 7 тома – Т.1-5 и „Добру-
джанската трагедия – 1916 
година“ (Никола Димитров).

 конкурса пожелават ус-
пех на младите хора в пъте-
шествието, което свързва 
миналото и бъдещето

Галя МАРИНОВА

ДФ „Земеделие“ уведо-
мява всички кандидати за 
подпомагане по схемите 
и мерките на директни-
те плащания, че от 6 юли 
започтаха кръстосаните 
проверки на подадените 
заявления за подпомагане 
за Кампания 2021.

 В кръстосаните проверки 
се включват всички заявле-
ния на земеделски стопани 
с декларирали площи, кои-
то са кандидатствали за 
подпомагане по схемите и 
мерките за директни пла-
щания. Ще бъдат прове-
рени 1 182 040 земеделски 
парцела с обща площ 3 880 
058 хектара. Те са деклари-
рани от 60 500 кандидати по 
схемите и мерките за площ. 
Подадените заявления по 
всички схеми и мерки за 

Кампания 2021 са общо 99 
551 броя.

Проверките представля-
ват геопространствено 
сравнение на декларирани-
те от кандидатите площи и 
наличните данни в специа-
лизираните регистри на 
Интегрираната система за 
администриране и контрол 
(ИСАК).

Припомняме, че съгласно 
чл. 14, ал. 7 от Наредба 5 от 
27.02.2009 г. за условията 
и реда за подаване на за-
явления по схеми и мерки 
за директни плащания -  не 
се приемат искания за от-
тегляне на заявления за 
подпомагане или на части 
от тях в периода на извърш-
ване на кръстосани провер-
ки на тези заявления. 

ДФ „Земеделие” - РА
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НА ИЗБОРИТЕ СЕ ЯВЯВАМЕ ЗА ДЪРЖАВА 
С ПРАВИЛА, ДРУГИ АКЦЕНТИРАТ НА 
БОНУСИ ЗА ИЗБИРАТЕЛИТЕ

Не ми е приятно да го 
кажа, споделя водачът на 
листата на „Републиканци 
за България“ в Добричка 
област Светослав Петков, 
но е факт – ние се явяваме 
на парламентарните избо-
ри ЗА ДЪРЖАВА С ПРА-
ВИЛА, докато назобили се 

с пари партии и коалиции 
разчитат на старото из-
бирателно правило – бо-
нуси с ваучери, фланелки, 
„предизборни играчки“, 
обещания за общински и 
държавни служби, соци-
ални помощи в бъдеще 
време… Разбираме за този 
подход всеки ден, когато 
влизат при нас - в шатрата 
в центъра на Добрич – уж 
за среща, но с думите още 
от входа: „Какви бонуси 
давате?“

Според кандидатите за 
депутати от листата на 
„Републиканци за Бълга-
рия“, държавата ни е на 
този хал, защото е пропита 
с предизборни бонуси от 
времето на Великото на-
родно събрание през 1990 
година, та до днес, когато 
КОРУПЦИЯ е най-често 
употребяваната дума по 
медии, кръчми, на банкети 
или на предизборни срещи. 
Тези млади хора смятат, че 
е полезно да се дарят при-
мерно 5000 лева за кауза 
за подпомагане общество-
то, общината, на някоя 
гражданска организация 
или болница, отколкото да 
се подкупят 100 човека /
потенциални избиратели/ 
с по 50 лева.

Тези дни с лични сред-
ства и с помощта на мест-
ната фирма „Нова идея – 1“ 
е подпомогнато сдруже-
нието на майки на деца с 
увреждания „Ние 2020“ за 
повече уют на специализи-
раната им стая. Петър Кос-
тадинов, съдия по футбол, 
втори в листата на „Репу-
бликанци за България“, 
поема веднъж седмично да 
тренира децата с уврежда-
ния, които до този момент 
пътуват до Варна за това 
занимание, което е неотде-
лима част от възстановява-
не и укрепване на тяхното 
здраве. Трети в листата е 
Женя Андонова – учителка, 
следват професионалният 
колоездач и носител на 
много отличия Красимир 
Василев и завършилата в 
Шотландия и завърналата 
се в Добрич специалистка 
в туристическия бранш 
Мелани Станева.

В месеца преди избори-
те кандидатите за депутати 

и членове на партия „Ре-
публиканци за България“ 
имаха множество срещи 
в градовете и селата на 
Добричка област. В тях те 
се запознаха с конкрет-
ните проблеми на хора-
та и споделиха акценти в 
програмата на партията. 

Според тях изключител-
но тежък проблем остава 
и се задълбочава демо-
графската катастрофа в 
Добричка област, обез-
людяването на всички на-
селени места, някои от 
които вече са изоставени 
и потъващи в забрава и 
бурени, други - като във 
филми на ужасите, с по 
един-двама жители, които 
живеят всекидневно със 
страх да не бъдат напад-
нати, ограбени, насилени… 
Добруджанци по селата са 
възмутени, че са принуде-
ни с различни „оздравител-
ни“ мерки да не могат да 
гледат животни и така да 
поемат част от нуждите за 
лично и на семействата им 
физическо оцеляване. От-
рудени хора са отчаяни, че 
са безпомощни да спрат 
ограбването на държавата 
с все по-законно измисле-
ни схеми, включително и 
на европейските помощи. 
Задават въпроси към кого 
са  насочени помощите 
на Брюксел – към личното 
забогатяване на определи 
кръгове – политически и 
икономически, или към 
развиване на икономиче-
ски структури и създаване 
на нови работни места.

Според „Републиканци 
за България“ в основата 
на националната сигур-
ност е предоставянето на 
значително по-голяма за-
конова и икономическа 
самостоятелност на общи-
ните, развитието на които 
в момента е оставено на 
волята, предпочитанията 
и дори личния интерес на 
управляващите в столи-
цата, независимо от коя 
политическа сила са те.  

„Републиканци за Бълга-
рия“ смятат, че най-голе-
мите партии и в момента 
нямат конкретни програ-
ми за превръщането на 
Добруджа от източник на 
суровини в производител 
на стоки за потребление 
и износител на продукти с 
висока добавена стойност. 
Споделят недоверието на 
местните хора, че Добру-
джа отново стои встра-
ни от пътя за европейско 
развитие на България. В 
смисъл, че изпълняващите 

се в момента европроекти 
не са част от дългосрочна 
стратегия за изваждане 
на Североизточна Бълга-
рия от икономическата 
пропаст, в която пропада, 
въпреки природните ресур-
си, въпреки трудолюбието 
и патриотизма на мест-

ните хора, въпре-
ки амбицията на 
едва оцеляващите 
малки, средни и 
неколцина по-едри 
фирми.

„Републиканция 
за България“ са за 
държава с прави-
ла. Ако и Вие сте 
за държава с пра-
вила, каним ви да 
гласувате с № 21 
на парламентар-
ните избори на 11 
юли. Не грешете в 
избора си, късно 
ще бъде в близ-

ките месеци и години да 
кажете: „Каква стана тя, 
защо подкрепих това упра-
вление, а живея по-зле?!“

С № 21 имаме шанс най-
после да започнем на чис-
то да градим дома си – 
ДЪРЖАВА С ПРАВИЛА!

Републиканци за Бълга-
рия – Добрич

Купуването и 
продаването на гласове 

е престъпление!

Грижата за бездомните 
животни, както и създава-
нето на активна, действа-
ща зоополиция и изкоре-

няване на насилието над 
животни от нашия бит са 
приоритети на местната 
организация на ПП „Репу-
бликанци за България“ от 
първия ден на създаването 
на структура на партията в 
Добричка област. Добро-
волци на „Републиканци 
за България“ могат да бъ-
дат видяни ежедневно да 
хранят бездомничетата 
и често ги търсят за по-
мощ на ранено животинче. 
Именно така в партийния 
офис се появиха техните 

талисманчета. Оказало се, 
че добри хора от Добрич 
спешно търсят начин за 
спасяване на трикрако бе-

бе-коте, кое-
то тежи под 
200 грама и 
чиято майка 
е блъсната от 
а в т о м о б и л . 
Въпросното 
нещастниче 
било скрито 
на таванско 
помещение 
и над 5 дни 
е било без 
храна,  без 
майка,  без 
ласка…  

С ъ д б а т а 
на мъничето 
така развъл-
нувала члено-
вете на пар-
тията, които 
по принцип 
са ангажира-
ни с пробле-
мите на без-
домничетата, 

че те спонтанно решили да 
се опитат да спасят бебе-
то-герой и да го превърнат 
в своя партиен талисман. 
Когато разбират, че малки-
ят Свети /така го кръстили 
на водача на листата на 
партията Светослав Пе-
тков/ всъщност има братче 
и сестриче със същата 
зла участ, те светкавично 
решават, че Републиканци 
за България ще бъде още 
по-успешна не с един, а с 
цели три талисмана! Днес 
котенцата живеят в офиса 

на „Републиканци за Бъл-
гария“ /до главния вход 
на ДТ „Йордан Йовков“/, 
те са изцяло медицински 
обгрижени, вече здрави, 
смело наддадоха тегло до 
впечатляващите 450 грама, 
затрупани са с възможно 
най-добрата храна и забав-
ни играчки и разбира се – с 
голямо внимание. Наричат 
се Свети, Цвети /на лидера 
на партията/ и Краси /на 
втория в листата за До-
бричка област/. Имат си и 
гордо носят медалиони с 
гравиран номер 21 /номе-
рът на бюлетината на „Ре-
публиканци за България“ 
за предстоящите избори/. 
А всеки, който желае да 
се запознае с тях, може да 
отиде в офиса на партията 
и да им се порадва.  

„Хората трябва да сме 
съпричастни, да сме със-
традателни, да си помага-

ме един на друг, както и 
задължително да помагаме 
на животни в беда – смята 
областният лидер на ПП 
„Републиканци за Бълга-
рия“ Светослав Петков. 
Той се смее от сърце на 
въпроса дали някой няма 
да приеме спасяването 
на трите мъничета за пре-
дизборен пиар. Казва, че 
подобни жестове са еже-
дневие за хората от актива 
на партията. И освен това 
е категоричен, че подобни 
– на пръв поглед обикнове-
ни, малки неща правят го-
лемите добрини в живота.  
И е убеден, че бъдещето 
на България и на българи-
те като нация трябва да 
е обвързано с доброта и 
с живот по правилата на 
Доброто!

Купуването и 
продаването на гласове 

е престъпление

ДА СМЕ СЪПРИЧАСТНИ - КЪМ ХОРА И ЖИВОТНИ. 
И ДА ЖИВЕЕМ ПО ПРАВИЛАТА НА ДОБРОТО
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Българската федерация 
по лека атлетика обяви род-
ния състав за Европейското 
първенство по лека атлетика 
за юноши и девойки под 20 
години, което ще се прове-
де в Талин (Естония) от 15 
до 18 юли. Страната ни ще 
бъде представена от две 

девойки и петима юноши. В 
тима е балчиклията Вален-
тин Андреев, който спечели 
сребърен медал в хвърляне-

то на чук от Европейското 
първенство за юноши под 
18 години през 2018 г. През 
месец май тази година той 
направи личен рекорд и се 
класира на шесто място на 
чук при младежите до 23 го-
дини на Европейската купа 
по хвърлянията в хърватска-

та столица Загреб. Андреев 
завърши с 69.16 метра, с 
което подобри личното си 
постижение от 68.28 метра 

от 15 август миналата година 
в Балчик. Победител стана 
Христос Францескакис (Гър-
ция) със 75.10 метра, след-
ван от Давид Пилат (Полша) 
със 71.29 метра и от Рубен 
Антунеш (Португалия) със 
71.05 метра.

Свой представител на 
първенството в Талин ще 
има СКЛА „Добрич” – Тодор 
Петров, който наскоро на 
националния шампионат по 
лека атлетика за юноши 
и девойки под 18 години в 
София стана двоен шампи-
он - на тласкане на гюле и 
мятане на диск. 

Състав на България за 
Европейското първенство 
за юноши под 20 години в 
Талин:

Девойки:
3000 м - Ясна Петрова
скок дължина - Пламена 

Миткова
Юноши:
100 м - Георги Христов
троен скок: Димитър Та-

шев, Мартин Точев
чук - Валентин Андреев
гюле - Тодор Петров

Управителният съвет на 
футболен клуб Добруджа 
проведе заседание, на което 
Венцислав Желев бе утвър-
ден за главен мениджър на 
клуба. Пред „Дарик радио” 
той обяви кой ще ръководи 
тима във Втора лига, след 
като Радослав Боянов на-
пусна поста старши треньор 
само 20 дни преди старта на 
шампионата. Наставник на 
тима ще е Стефан Славов, а 
помощници - Николай Радо-
миров и Станимир Андонов. 
„Започна един динамичен 
процес в Добруджа. Знаете, 
че преди няколко дни Радо 
Боянов, който трябваше да 
води отбора в „Б“ група, 
напусна. Нямам представа 
защо и как. Бях потърсен от 
Управителния съвет, за да 
поема клуба като цяло и да 
видим в каква посока трябва 
да вървим. Много тежки дни 
имахме и в нашето реше-
ние, но в крайна сметка се 
стигна дотам, че трябва да 
направим всичко възможно, 
че да започнем в професио-
налния футбол. Колкото и 
трудно да е и невъзможно, 
защото имаме само 20 дни. 
На практика нямаме отбор“, 

заяви Желев. „Искам да 
кажа, че треньор ще бъде 
Стефан Славов. Николай 
Радомиров ще работи с вра-
тарите и Станимир Андонов 
ще помага 
в трениро-
въчния про-
цес. Имаме 
индикации и 
разговори с 
Управител-
ния съвет за 
хора, които 
биха иска-
ли да пома-
гат. Ще се 
опитаме да 
сглобим от-
бор и да за-
почнем. Ние 
си изказа-
хме нашите 
о п а с е н и я , 
че само 20 дни преди първия 
мач в професионалния фут-
бол нямаме отбор, нямаме 
подготовка и т.н“, допълни 
той. „От новия президент на 
клуба Христо Павлов имам 

уверението, че ще направи 
всичко възможно да изчис-
тим и името на нашия клуб 
като имидж. Много трудно 
можем да доведем футбо-

листи по една или друга 
причина. Със Славов и Ра-
домиров полагаме върховни 
усилия да направим някаква 
селекция“, каза още новият 
главен мениджър на клуба.

Бразилия е първият фина-
лист в тазгодишното издание 
на Копа Америка. Домакините 
на турнира постигнаха изстра-
дана победа с 1:0 над Перу в 
първия 1/2-финален сблъсък 
на стадион “Олимпико Нилтон 
Сантош” в Рио де Жанейро. 
Героят за кариоките бе Лукас 

Пакета, който отбеляза един-
ствения гол в мача в 35-ата 
минута.

Двата тима си размениха 
по едно полувреме. Брази-
лия доминираше през първа-
та част. В 8-ата минута Ней-
мар бе изведен на стрелкова 
позиция, но ударът му бе 
покрай вратата. След това, 
в 19-ата минута, вратарят на 
Перу направи две невероят-
ни спасявания в рамките на 
секунди, като първо отрази 
изстрел на Неймар отблизо, 
а след това спря и Ричарли-
сон при опита за добавка. 
В 35-ата минута Бразилия 
все пак материализира пре-
възходството си. Неймар 
нахлу в наказателното поле, 
финтира двама бранители и 
върна към точката на дузпа-
та, където бе Лукас Пакета, 
който от движение порази 
вратата за 1:0. В самия край 
на полувремето отново Па-
кета бе близо до гола след 
изстрел с глава, но този път 
топката мина встрани от 
вратата.

Перу обаче излезе прео-
бразен през втората част и 
направи всичко по силите си 
да се върне в мача. В 50-ата 
минута Джанлука Лападула 
си освободи пространство в 
наказателното поле и отправи 
силен удар, който обаче бе 
спасен от Едерсон. Две мину-
ти по-късно Разиел Гарсия бе 

намерен с хубаво центриране, 
но изстрелът му бе неточен. В 
61-ата минута отново Гарсия 
обстрелва вратата на съпер-
ника, като този път успя да 
намери очертанията, но пък 
и Едерсон внимаваше и спа-
си. В 81-ата минута при едно 
центриране от фаул Едерсон 

излезе неразчетено, Алексан-
дър Каленс успя да изпревари 
вратаря и да стреля с глава, 
но по чудо не намери опраз-
нената врата.

В крайна сметка Бразилия 
удържа крехката си преднина 
до самия край на мача и си 
осигури място на финала на 
Копа Америка за 21-ви път в 
историята, като ще защитава 
титлата си от 2019 година. Там 
кариоките очакват победителя 
от другия полуфинал между 
Аржентина и Колумбия.

Ливърпул е започнал прего-
вори за халфа на Лил Ренато 
Санчес, твърди журналистът 
Николо Скира. Мърсисайдци 
все още търсят заместник 
на напусналия Жоржиньо 
Вайландум и в момента пор-
тугалецът е водещата опция 
за тази зона. Арсенал също 
проявява интерес към Сан-

чес, но клубът от „Анфийлд» 
е с по-големи шансове да го 
привлече. Твърди се, че Лил 
иска за португалския нацио-
нал трансферна сума от по-
рядъка на 25 милиона евро. 

Флориан Нойхаус, Ив Би-
сума и Отавио също бяха 
свързвани с Ливърпул в по-
следния месец. Ренато Сан-
чес, който е все още само 
на 23 години, имаше един 

неуспешен период в Преми-
ър лийг. Това се случи през 
сезон 2017/18, когато игра 
под наем в Суонзи от Байерн 
(Мюнхен). Португалецът оба-
че възкреси кариерата си в 
Лил, а остави и добро впе-
чатление в мачовете, в които 
участваше по време на Евро 
2020.

Поставената под номер 2 
в схемата Арина Сабален-
ка (Беларус) се класира за 
първи път в кариерата си за 
полуфиналите на турнир от 
Големия шлем по тенис. На 
„Уимбълдън” 23-годишната 
Сабаленка победи номер 21 
Онс Жабюр (Тунис) с 6:4, 6:3 

за 74 минути. Беларускинята 
надправи пробив в последния 
гейм по пътя си към успеха в 
първия сет. Във втората част 
отново се игра равностойно, 
но Сабаленка успя да стигне 
до пробив в осмия гейм и при 
свой сервис затвори мача.

Жабюр стана първата араб-
ска тенисистка на четвъртфи-

нал на „Уимбълдън» от Исмаил 
Ел Шафей (Египет) през 1974 
година. В спор за място на 
финала Сабаленка ще иг-
рае срещу номер 8 Кароли-
на Плишкова, която по-рано 
разгроми Виктория Голубич 
(Швейцария) с 6:2, 6:2 за 81 
минути.

Ш а м п и -
онката през 
2018 годи-
на Анжелик 
Кербер (Гер-
мания) също 
се класира 
за полуфи-
налите. По-
с т а в е н а т а 
под номер 
25  Кербер 
надделя над 
19-ата в схе-
мата Каро-
лина Мухова 

(Чехия) с 6:2, 6:3 за 75 минути. 
Германката нямаше никакви 
проблеми в мача, в който 
направи четири пробива и 
записа 15 печеливши удара. 
В следващия кръг Кербер ще 
срещне номер 1 Ашли Барти 
(Австралия), която се наложи 
с 2:0 сета над сънародничката 
си Айла Томлянович.

Китай ще изпрати около 
400 спортисти на летните 
Олимпийски игри в Токио, 
съобщава агенция “Син-
хуа». Китай се надява да се 
бори за титлите в спортове-
те скокове във вода, тенис 
на маса, стрелба, спортна 
гимнастика и вдигане на 
тежести. Освен това китай-
ските спортисти разчитат 
на медали в турнирите по 
бадминтон, таекуондо, вет-
роходство, гребане, кара-
те, бокс за жени, волейбол 
за жени, плуване и лека 

атлетика. Китай вече има 
318 квоти в 30 дисциплини.

Пълният списък на китай-
ската делегация ще бъде 
обявен скоро. На Игрите 
в Рио де Жанейро 2016 
Китай беше представен от 
416 спортисти, които спе-
челиха 70 медала, от тях 
26 златни. Китай зае второ 
място в класирането по 
медали след САЩ. Амери-
канските спортисти тогава 
завоюваха 121 медала. 

sportal.bg

ВАЛЕНТИН АНДРЕЕВ И ТОДОР ПЕТРОВ 
ЩЕ ПРЕДСТАВЯТ БЪЛГАРИЯ НА 
ЕВРОПЕЙСКОТО ЗА ЮНОШИ И ДЕВОЙКИ

СТЕФАН СЛАВОВ Е НОВИЯТ 
ТРЕНЬОР НА ДОБРУДЖА

ЛУКАС ПАКЕТА ПРАТИ БРАЗИЛИЯ 
НА ФИНАЛА НА КОПА АМЕРИКА

ЛИВЪРПУЛ ЗАПОЧНА 
ПРЕГОВОРИ ЗА РЕНАТО САНЧЕС

САБАЛЕНКА И КЕРБЕР ПРОДЪЛЖАВАТ 
НА ПОЛУФИНАЛИТЕ НА "УИМБЪЛДЪН"

Отборът на Италия е пър-
вият финалист на Евро 2020! 
“Адзурите” завършиха на-
равно 1:1 с Испания в редов-
ното време на полуфиналния 
сблъсък помежду им на “Уем-
бли”. Федерико Киеза (60’) и 
Алваро Мората (80’) се раз-
писаха в първите 90 минути, 
а в продълженията гол така 
и не дойде. Мачът стигна до 
изпълнение на дузпи, при 
които италианците показаха 
по-здрави нерви и ги спечели-
ха с 4:2, като Мората направи 
решаващия пропуск за Ла 
Фурия. По този начин с общ 
резултат 5:3 те се класираха 
за финала на Европейското 
първенство, който е на 11 юли 
на същия стадион. 

Още в 3-ата минута Емер-
сон изведе Николо Барела 
сам срещу вратаря. Халфът 
го заобиколи и малко след 
това нацели далечната греда 
със своя удар. Оказа се оба-
че, че той е бил в положение 
на засада. В 13-ата минута 
Оярсабал получи топката на 
чудесна позиция в наказа-
телното поле, но не успя да 
я овладее и Емерсон бързо 
му я отне. В 25-ата минута 

Леонардо Бонучи блокира 
удар на Олмо. Нападателят 
отправи нов шут, който обаче 
беше отразен от Джанлуиджи 
Донарума. В 32-ата Олмо 
отново опита изстрел, който 
завърши в аут. В 45-ата Емер-
сон стреля от добра позиция, 
но силният му шут срещна 
напречната греда.

В 49-ата минута Имобиле 
се пребори за топката с Ай-
мерик Лапорт, но ударът му 
се оказа неточен. В 52-ата 
Серхио Бускетс стреля от 
границата на наказателно-
то поле, като топката мина 
малко над вратата. В 60-
ата „адзурите» организираха 
бърза атака, която приключи 
с прецизен шут на Киеза за 
1:0. В 65-ата Коке центрира 
към Оярсабал, който не успя 
да засече топката от опасна 
позиция. В 80-ата резервата 
Алваро Мората и Олмо ком-
бинираха помежду си, за да 
може първият да изравни 
резултата. В 83-ата минута 
Бускетс игра с глава след 
центриране от корнер, но топ-
ката мина покрай вратата и 
излезе в аут. В 90-ата испан-
ците поискаха дузпа за игра 

с ръка на Джорджо Киелини, 
но Феликс Брих подмина тех-
ните претенции. Така мачът 
отиде в продължения.

В 98-ата минута Олмо 
стреля коварно от фал, а 
Донарума изби топката. Пос-
ледва удар на Мората, който 
беше блокиран от резервата 
Матео Песина. В 102-ата 
Донарума изпревари Мората 
при опасно центриране на 
Морено, след което Киелини 
блокира изстрел на резерва-
та Маркос Йоренте. В 110-ата 
Берарди прати топката в про-
тивниковата мрежа, но при 
вдигнат флаг за засада. Така 
двубоят стигна до дузпи. При 
тях Мануел Локатели сгреши 
първата за „адзурите», но 
след това Андреа Белоти, 
Леонардо Бонучи, Федерико 
Бернардески и Жоржиньо 
бяха точни при своите из-
пълнения. Междувременно 
за „Ла Фурия“ се разписаха 
само Морено и Тиаго Алкан-
тара, докато Олмо и Мората 
не сполучиха със своите 
удари от бялата точка. Това 
означаваше победа за Ита-
лия с 4:2 при дузпите и с 5:3 
в общия резултат.

КИТАЙ ЩЕ ИЗПРАТИ 
ОКОЛО 400 СПОРТИСТИ НА 
ОЛИМПИЙСКИТЕ ИГРИ В ТОКИО

ДУЗПИ ПРАТИХА ИТАЛИЯ НА ФИНАЛ НА ЕВРО 2020
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Местна инициативна група (МИГ) „Балчик – Генерал Тошево“:
с подкрепата на Програма за развитие на селските райони за периода 2014–2020 г.
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Местна инициативна група (МИГ) „Балчик – Генерал Тошево“:
с подкрепата на Програма за развитие на селските райони за периода 2014–2020 г.

Тази публикация е създадена в изпълнение на Споразумение за изпълнение на Стратегия за водено от общностите местно развитие 
на „МИГ Балчик – Генерал Тошево“ № РД 50-35 / 20.04.2018 г., финансирано със средства по Програмата за развитие на селските райони 

за периода 2014-2020 г., Оперативна програма „Иновации и конкурентоспособност“ 2014-2020 г. и Оперативна програма „Развитие на 
човешките ресурси“ 2014-2020 г. с финансовата подкрепа на Европейските структурни и инвестиционни фондове

Работни групи от Местна инициативна група (МИГ) „Балчик – 
Генерал Тошево” посетиха Мадрид (Испания) на 19 и 20 юни, и 
Ларнака (Кипър) на 5 и 6 юли 2021г., за да подготвят споразумение 
за съвместен международен проект за развитие на биоземеделието. 

Нашите представители посетиха териториите на потенциалните 
партньори по проекта - Асоциацията за интегрално развитие на 
Мадрид „МИГ Сиера Оесте де Мадрид“ и Агенцията за развитие 
на региона на Ларнака и Фамагуста  „МИГ АНЕТЕЛ“ в Кипър.

По време на срещите бяха проведени разговори и бяха пред-
ставени добри практики в прилагането на методи за биологично 
земеделие и производството на биологични и органични продукти. 
Основен акцент в разговорите бе поставен върху възможностите 
за сътрудничество между различните икономически субекти и 
действащи лица на територията на МИГ-а, както и постигането 
на синергия между тях с оглед устойчивото развитие на местната 
идентичност и промотирането на качествени местни биопродукти.

Директорите на двата партньорски МИГ-а - Роберто Кордеро и 
Евдокия Баламу изказаха своето задоволство от предоставената 
възможност да участват в подобен проект, посветен на важен за 
икономиката на селските райони сектор, а именно биозмеделието, 
органичното производство и екопродуктите. Бяха представени раз-
лични по вид дейности и инициативи, свързани с биопродуктите, 
биологичните и екологични земеделски и неземеделски дейности.

Направени бяха анализи и обсъждания на идеи и въпроси, свър-
зани с проекта за сътрудничество. В делова обстановка партньорите 
изработиха план за разпределяне на ролите, задачите и дейностите 
в проекта за сътрудничество. Бяха  дискутирани сроковете, ангажи-
ментите, целите и желаните резултати, определена бе и рамката на 
бюджета  в проекта за сътрудничество. Коментираните и редактира-
ни текстове ще бъдат включени  в съдържанието на Споразумението 
за сътрудничество, което предстои да бъде подписано след онлайн 
среща между партньорите.

Изпълнителният директор на МИГ „Балчик – Генерал Тошево” 
инж. Росица Попова представи територията на инициативната група 
и конкретните намерения за сътрудничество с международните 
партньори.

Роберто Кордеро се спря обстойно на възможностите и добрите 
практики на територията на МИГ „Сиера Оесте де Мадрид“ за раз-
лични по вид дейности и инициативи, свързани с биопродуктите, 
биологичните земеделски и неземеделски дейности. Тя обхваща 
1000 кв. м, 19 населени места и 50 000 жители. В най-голямото 
селище живеят 9000, а в най-малкото - 540 жители. Характерното за 
територията на МИГ-а е, че се разделя на 2 части от гледна точка на 
релеф и на земеделски дейности. Във височинната - от 800 до 1500 
м, разчитат предимно на животновъдството, а в равнинната - на 
отглеждането на маслини, лозя, зеленчуци, развива се и лозарството 
и винопроизводството.

Както при всички МИГ, изпълняващи СМР и тук на всеки 5 годи-
ни се пише нова Стратегия, като писането й се базира на мненията, 
желанията и нуждите на местното население. Първата им защитена 
стратегия датира от 1995 г., а последната им стратегия  се базира 
на 16 стратегически нужди на територията, които са облечени в 8 
мерки. Седем, така наречени „смарт цели” дават отговор на тези 
стратегически нужди.

Според г-н Кордеро първо трябва да се обърне внимание на зае-
тостта –да има нови работни места и всеки проект и всяка дейност 
да бъдат с ангажимент към откриването на нови работни места и 
увеличаване на заетостта. Трябва да се повиши рентабилността на 
земеделските дейности и да се повиши конкурентоспособността 
им, защото в агроземеделските дейности има нужда от модерниза-
ция. Така испанците стигат до извода, че трябва да се създадат 10 
нови фирми с модерно оборудване. Дават си сметка, че туризмът 
е изключително важно звено в дейността на тяхната територия. 
Затова подкрепят фирмите, които развиват туризъм, и обръщат 
цялата структура на територията си към туристите. Решават, че 
5 други предприятия в тази област трябва да бъдат разширени и 
модернизирани.

Друга стратегическа нужда пък налага да се подобри качест-
вото на социалните и общински услуги, които се предоставят на 
населението.

Основната им цел е да се даде стойност на културно-историче-
ското наследство и на природните забележителности с туристическа 
цел, а не просто да ги съхранят като историческо наследство. Искат 

целият потенциал на територията в тази насока да бъде в полза на 
развитието на туризма.

Накрая от „МИГ Сиера Оесте де Мадрид” стигат до 7 мерки. 
От тях две са основни. Първата е подкрепа за развитието на зе-
меделския сектор – а именно земеделската и преработвателната 
промишленост, а втората – за подкрепа за туристическите фирми. 

Друга мярка е свързана с природното и с културно-историческото 
наследство, които да бъдат възстановени, доразвити и съхранени. 
Мярка 7 е за предприемачеството - да стимулират хората сами да 
наемат работници, а не да чакат някой да отваря работни места. 
Това е т.нар. автозаетост.

Във връзка с тези по-нови мерки за развитието на 
земеделието на територията испанците се обръщат 
първо към хора, които въобще не са се занимавали 
със земеделие, и след това към такива, които вече 
развиват земеделие, но то не е на такова конкурентно 

ниво.  Според г-н Кордеро, когато се говори за 
земеделие в днешно време, фокусът не трябва 
да е само върху това да се помогне на земедел-
ците да произвеждат повече. Затова в мерките 
на МИГ-а се залага подпомагане на земеделците 
да печелят повече от тяхното производство чрез 
добавената стойност, която дават за територията 
и чрез дейности, които представят територията 
като цялост чрез продуктите, произвеждани в нея. 
В тази връзка те първо подпомагат инвестиции в 
преработвателната дейност, за да може хората, 
които произвеждат, да създадат краен продукт. Той 
пък е свързан с другата тенденция и сфера, която 
искат да подпомогнат, а тя е т.нар.”Километър 
нула”. Тази инициатива има за цел продуктите и 
суровините, които се произвеждат на тяхната територия да се 
преработват там и да бъдат продавани на място на крайните 
клиенти. Съответно крайните продукти да носят „печата” на 
територията, за да има добавена стойност. Чрез туризма пък, 
тези продукти трябва да бъдат продавани на посетителите, 

проявили интерес към територията.
Изключително интересна мярка, която в българските МИГ все 

още не е заложена, е свързана с една от целите на стратегията 
им – за автономната заетост, или как човек сам да предприеме и 
да върши икономическа дейност, която да му носи доход и да е 
обезпечен финансово особено в селските райони, в които изобщо 
не искат да има голяма индустрия, защото замърсява. В Испания 
тази мярка е наречена „Израствам”. По нея МИГ-ът дава по 15 000 
евро на всеки един безработен, който трябва да докаже само, че 
е бил такъв поне 180 дни в рамките на една година. Помощта се 
дава на два транша - от 10 000 и от 5000 евро, като бенефициентът 
трябва да докаже, че развива икономическа дейност, която му носи 
доход и има устойчивост. 

Г-н Кордеро говори и по основната тема на сътрудничество-
то – екологичното или биоземеделието или както те го наричат 
– агроекологията. Това е точката, която обединява трите МИГ-а. 
В Испания умишлено използват термина агроекология, а не еко-
логично земеделие. Там смятат, че не се касае само до това чисто 
земеделските дейности да бъдат екологични, а го обвързват с те-
мата, че всичко на територията  трябва да е свързано с опазването 
на околната среда. Затова те се стараят да дадат нова концепция на 
земеделието. Едното е земеделските производители да се съобра-
зяват с кръговата икономика - също нов термин, който е изключи-
телно важен и тепърва ще има голям диапазон на приложение. От 
друга страна подходът Километър нула пък кара производителят 
да се старае да произвежда продукцията си така, че да е готова да 
стигне до клиента и даже да го предизвика да дойде на неговата 
територия, за да си го купи. 

Г-н Кордеро представи и 3 проекта, които МИГ-ът осъществява 
в момента. Екоземеделието е изведено на преден план като модел 
за устойчиво развитие на долината на река Тахо, която преминава 
през тяхната територия. В него включват 3 португалски МИГ-а и 2 
университета, като по този начин реализират този съвместен проект.

Целта на МИГ-а е да постави екологичното производство като 
отпор на унищожаването на природата. Чрез местните продукти те 
се противопоставят на проблеми с ниските изкупни цени и промо-
тират екопродуктите като по-качествени, но и по-скъпи. Искат да 
стимулират хората да ги произвеждат, в същото време да обучават 
и възпитават населението да ги иска и да ги търси. „Нашият МИГ 
е междинна точка между производителя и консуматора, защото 
искаме да покажем и да убедим потребителя, че да купува на по-
висока цена екопродукти, за които ние гарантираме, е по-добрият 
вариант, отколкото по-ниската цена и по-лошото качество, твърди 
г-н Кордеро.

Според него ползата от екологичното производство е,  че се по-
вишава добавената стойност на всеки продукт. Когато е екологичен, 
този продукт вече не е само храна, а има добавена стойност. 

Какви са ползите от един такъв проект? Първо, успяват да за-
държат на тяхна територията хора, които се заинтригуват от този 
вид производство. Да наложат хранителни продукти без химиче-
ски съставки или токсични. Създават се екологични ферми, които 
отворят 30% повече работни места от преди. Налагайки такъв вид 
производство, те привличат млади хора, които имат знанията и 
искат да ги приложат на практика и да се развиват в тази област.

По този проект правят интерактивна карта, на която отбелязват 
къде има местен производител на биопродукти. По този начин 
МИГ-ът ги сертифицира. Няма нужда от ХЕИ или различни минис-

терства – стига продуктите да отговарят на изискванията на МИГ-а 
и да са създадени с техен проект. Този етикет се слага от МИГ-а, 
защото е реализиран по научна разработка, като за потребителите 
този етикет важи.

Иде ред и на третата важна брънка – администрацията. Така 
преди дни създават оперативна група, която вече действа по Мяр-
ка 16 – признаване на агроекологията като модел за земеделие и 
животновъдство и като част от стратегията за създаване на местна 
екологична хранителна верига. Местната верига цели не само опаз-
ване на природата, а да задържи вниманието на хората върху този 

проблем и да ги стимулира да развиват земеделски дейности, които 
са съобразени с нормите на опазване на околната среда. Крайната 
цел на проекта е да се формират такива политики за развитие на 
селските райони, които да подпомагат развитието на биологичното 
земеделие, преработката на продуктите, като това се прави с помо-
щта на научни институти. Проучихме и европейските документи 
в тази област и ги анализирахме. Защото те често не отговарят на 
конкретните казуси в страната. Прост пример – ЕС прави рамката, 
по после на национално ниво нещата трябва да се адаптират към 
действителността, завърши г-н Наваро.

Евдокия Баламу, изпълнителен директор на МИГ ANETEL също 
представени добри практики от територията на тяхната МИГ за 
различни проекти, дейности и инициативи, свързани с биологич-
ното земеделие и органичните екологични производства. Тя заяви, 
че това е вече третата стратегия, която тяхната МИГ изпълнява. 
В нея всичко е подчинено на опазването на околната среда. Имат 
проект за подкрепа на производителите на маслини от различните 
средиземноморски държави. Имат изграден информационен център, 
музеи или други обекти, свързани с местното културно наследство. 
С проект са защитили едно дърво на тяхната територия, което е на 
над 1000 години.

Реализирали са няколко транснационални проекти за сътруд-
ничество. С тях те се опитват да подсилят местната идентичност 
на тяхната територия. Подкрепят народните занаяти, традиции, 
паметници и др. Направили са маршрути, които обединяват раз-
лични обекти – места за настаняване, ресторанти, кафенета и 
други обекти.

В единия от международните им проекти участват няколко среди-
земноморски държави. Посветен е на традиционните им продукти. 
Всяка една от държавите в този проект прави изследване на своите 
територии. Описват как даден продукт се приготвя кулинарно в 
определена държава, в какви ястия се включва. Създават каталог на 
средиземноморските страни, правят фестивали и различни обучения 
на ученици. Така всяка държава от проекта си прави карта на тери-
торията на тяхната МИГ със създадените гастрономически маршру-
ти. На територията на кипърската МИГ са създадени 3 маршрута.

Основните цели в тяхната стратегия са свързани с повишаване 
потенциала на селската територия и развитие на диверсифицирани 
дейности. Земеделците трябва да имат нагласата, че освен чисто 
земеделските си дейности те трябва да развиват и няколко други 
дейности, за да бъдат конкурентоспособни на този стеснен пазар. 
Стимулират предприемачеството с цел повишаване на заетостта. 
Искат по този начин да повишат качеството на живот на тяхната 
територия. За неземеделски дейности през периода са раздадени 
близо 1,9 млн. евро – за агритуризъм, малки ресторантчета, къщи 
за гости (обикновено стари каменни къщи), кафенета, магазинчета 
за сувенири, за занаятчии, изработващи бижута и др.

По отношение на общинските проекти към МИГ-а се оказало, 
че бюджетът, който са предвидили предварително за тях, не бил 
достатъчен. Групата одобрила 7 инвестиционни проекта, чиито 
стойности надвишавали заложения в стратегията бюджет и затова 
МИГ-ът помолил разплащателната агенция да отпусне средства за 
всички тях, както и станало.

Другите дейности, които са реализирали, са различни обучения, 
15 местни фестивали и др. дейности. Периодично канят по 12 
журналисти от цял свят, за да рекламират територията си. Гордеят 
се със сертификата, който Европейската ексклузивна асоциация 
им присъжда. За кипърската МИГ това означава, че са постигнали 
търсената синергия на тяхната територия.

В края на работния ден българските представители посетиха 
местна винарна и дегустираха биопродукти, произведени на тери-
торията на „МИГ АНЕТЕЛ“.

Работни групи от МИГ „Балчик – Генерал Тошево” дискутираха проект за сътрудничество 
в областта на биоземеделието с партньори от Испания и Кипър 

Работна среща в Кипър

Работна среща в Мадрид
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ВиК УСЛУГИ - ГАРАНЦИЯ. Тел.: 0885/187 183.  
СЧЕ ТО ВОД НА КЪ ЩА "ПА МИР": фир ме но ре гис т ри ра не, 

пъл но ад ми нис т ра тив но и сче то вод но об с луж ва не. Ана лиз и 
ек с пер ти зи, обос нов ки по кре ди ти. Го диш ни да нъч ни дек ла ра
ции, ДДС, НОИ. Тел.: 0888/699 441, 058/824856. 

ПРЕВОД от и на китайски език, 0887/377887 Преводи от и 
на английски език, 0899/116291

  УСЛУГИ

ЧАСТНИ ЛЕКАРСКИ КАБИНЕТИ

ПРЕВОДИ

МЦ "ВИВА ФЕНИКС". Тел. 058 580 111; 058 
580 222. 
Д-р ПЛАМЕН КИРИЛОВ – УРОЛОГ
преглежда пациенти само в кабинета си на 

ул. „Захари Стоянов“ 14
в понеделник, вторник, четвъртък от 15.30 

до 18.30 ч. - с направление;- свободен прием. 
Тел.: 0889 736101

До цент д-р Та шев, спе ци а лист вът реш ни и бъб-
реч ни бо лес ти, от ра вя ния, алер гии - тел. 62-53-41, 
0889/040 584, ком п лекс "Ле бед" вх. "В" /зад пар-
кин га на Бан ка "Би о хим" 

СТО МА ТО ЛОГ - д-р Мег ле на ПО ПО ВА, - ул. "Хр. 
Смир нен с ки" № 4,  тел. 84-17-03, все ки ден от 14 
до 19 ча са. 

НЕВ РО ЛОГ: д-р Н. Бе кя ров, тел. 0886/236951, 
прег ле ди и по до мо ве те. Неврологично отделение 
МБАЛ - Добрич и Медицински център "Вива 
Феникс"

ПРОФ. ЕН ЧО КАЛ ЧЕВ - ХИ РУРГ - по не дел ник 
14-17,30 ч.; Очен ка би нет - д-р М. Кал че ва - GSM 
0888502176; Д-р Ана ни е ва - GSM 0888380756; по-
не дел ник 9-17, чет вър тък 14-17, пе тък 9-16 ч.; гр. 
Доб рич, ул. "Л. Ка ра ве лов" N 8, вх. Б, ет. 1, тел. 
058/4-76-34

АВТОСЕРВИЗ "ДОКТОР МОТОРС" ще намерите на ул. 
"ПОП БОГОМИЛ" 14 

 /старата Бирена фабрика/

Тук се лекуват всички "болежки" на вашия автомобил! 

Ако имате проблеми с 
колата, решението им е 

в АВТОСЕРВИЗ
"ДОКТОР МОТОРС"! 

 Тук се извършва ремонт на двигатели, ходова част, 
скоростни кутии; смяна на масла, филтри, ремъци.  

При нужда или спешен случай  
0899/62 92 76 или 0899/75 93 63. 

 Тук се извършва също монтаж и ремонт на газови уредби и 

монтаж на метануредби на  лизинг  0898421941 

"ВалиДанс" - извършва всички видове бо-
яджийски услуги /пръскана мазилка "Вален-
тино", шпакловка, латекс, фасаген, блажна 
боя/, мострена къща - ул. "Отец Паисий" 3, 

0888/917986, тел. 058/603 876

С П Е Ш Е Н 
ТЕЛЕФОН

ЛАЗЕРНА ДЕНТАЛНА КЛИНИКА
ул. "Райко Цончев" №7

раб. вр. 8.30-12.00 ч., 14.30-18.00 ч.
събота   9.00-15.00 ч.

тел. 058 60 56 60, 0897 62 94 93
www.laserdent.bg

д-р Галина БОДИЧЕВА  

* СЕМЕЕН ЛЕКАР 
* СПЕЦИАЛИСТ ДЕТСКИ БОЛЕСТИ
* СЕМЕЙНА ОБЩА МЕДИЦИНА
*  ХОМЕОПАТИЯ

КАБИНЕТ: ул. "България" 8, тел.: 0889/95 19 91,
сл. тел.: 590 320

Представяте ли си, ако 
помним всичко, което се 
случва с нас от раждането 
до смъртта. Всеки миг,  всяка 
секунда, всеки ден, всяко съ-
битие! Всяка емоция и всяка 
ситуация. Изобщо възможно 
ли е това?  Да помним всичко 
от началото и до края като на 
филмова лента, да  връщаме 
всичките си преживявания и 
спомени за тях.  И лошите 
и добрите - дори самото 
раждане?

 Всички проучвания в тази 
посока говорят, че това е 
невъзможно, а дори не е и 
необходимо. Съгласно из-
следвания  е установено, 
че  още  от седемгодишна 
възраст децата започват да 
«изтриват» най-ранните си 
спомени. Този феномен е 
известен в науката като „дет-
ска амнезия”. Много малко 
на брой възрастни могат да 
разкажат какво се е случило 
с тях до тригодишната им 
възраст, казват специалисти. 

Тази амнезия обикновено 
засяга спомени, настъпили 
преди тригодишна възраст. 
Понякога е възможно да се 
запомни предишен елемент, 
но той не е толкова чист и  
се ограничава до някаква 
много значима емоция, сен-
зация или образ. Доказано 
е, че бебетата имат способ-
ността да генерират споме-
ни, но бързо ги забравят. И 
дори петгодишните могат да 
идентифицират и запомнят 
ситуация, която се е случила, 
когато са били на две. Не, че 
децата под три години нямат 
памет, не,  те са способни да 
запомнят какво им се случва, 
но тези спомени просто се 
забравят с времето. 

 Всъщност, когато ни питат 
за първите ни спомени, по-
вечето от нас обикновено се 
връщаме към някакъв фраг-
мент или ситуация, която 
сме преживели, като спомен 
от най-ранните си детски 
години. Има случаи на хора, 
които твърдят, че живо си 
спомнят предишни явления,  
но в  по-голямата си част  
сме изправени не пред автен-
тичен спомен, а по-скоро от 
това, което родителите ни са 
ни разказали, че се е случи-
ло. В много от случаите, кой-
то говори за това, не лъже, 
а просто генерира фалшива 
памет, която се преживява 
като истина.

Има обаче нещо много 
интересно, което забравяме, 
след като на около 5 - 6 годи-
ни, та до половото съзряване, 
когато проблясва в нас. Това 
е за смисъла на съществува-
нето ни  и за всичко, което 
се случва около нас. Впо-
следствие ние забравяме за 
този въпрос и в препускането 
си в живота, не се връщаме 
към него, нямаме време да 
мислим за това, смятаме го 
за безполезно разсъждава-
не. Защо? Защото  така сме 
устроени! Живеем от сутрин 
до вечер монотонно и едно-
образно, мислейки си  за  на-
същния, за семейството си, 
за  пари, за власт, за образо-
вание и за какво ли още не. И 
така, това в крайна сметка е 
нашето ежедневие от сутрин 
до вечер … цял живот -почти 
едно и също. Дори понякога 
изпитваме  усещането за „Де 
жа вю”. За някой хора това е 
нормално, а  за други, този 
начин на живот се оказва не 
до там осмислен, изпитвайки 
вътрешна недостатъчност 
– празнота и неудовлетворе-
ност. От една страна  това 
еднообразие, тази монотон-
ност и  неудовлетвореност е 
причината отново да възник-
не в нас същия въпрос, който  
е просветнал и угаснал в най-
ранните ни години. От друга, 
конфликтността и враждеб-

ността на средата, в 
която се намираме, 
ни кара да си зада-
дем въпроса „ЗАЩО 
е всичко това?”.

Кабалистите  каз-
ват, че причината да 
достигнем до този 
въпрос е осъзнато 
да разкрием себе 
си и света около 
нас, в противен слу-
чай ще изпитваме 
болка и страдание.  
В нас се намира 
т а к а  н а р е ч е н и я 
„решимот”–/духов-
ният ген/, изискващ 
своето развитие, 
който ни тласка от-
вътре. Този ген, това жела-
ние трябва да получи напъл-
ване и  отговор на въпроса: 
„За какво живеем? Защо 
сме тук? Каква е целта  на 
живота ни?” 

Това, което до този мо-
мемент ни е удовлетворява-
ло и напълвало, се оказва 
недостатъчно и започваме, 
да   усещаме   липса на 
перспектива. Дори децата, 
които  растат днес, гледат 
света по друг начин и за раз-
лика от нас, вече не изпитват 
удовлетворение и напълване 
от случващото се.

Те също достигат до от-
чаяние и с това изпадат в  
депресии, дори достигат до 
агресивност и самоубийства. 
Колкото и да звучи невярва-
що, но според кабала, зад 
гърба ни са миналите кръго-
обороти, минали  животи и 
ние усещаме, че в  днешно 
време вече няма с какво дос-
татъчно да се напълним. От 
една страна живеем   в мате-
риалната ни действителност, 
но от друга чувстваме духов-
ната си същност, духовния 
си корен все по-осезаемо, 
макар и неосъзнато.

Според кабалистите, „Ду-
шата не е нещо ефимерно, 
това е енергийно състояние 
на човека, което постоянно 
се издига и се спуска. Този 
кръговрат е необходим, за 
да се осъществява смесване, 
сливане и разделяне на всич-
ки души помежду им и през 
цялото време да се създава 
взаимно поправяне, взаимно 
включване и превеждане на 
всички частни души към едно 
общо състояние, към една 
единна душа.” Това  наистина 
е трудно за осъзнаване, още 
повече за разбиране, защото 
живеем в „много конкретен” 
свят, свят на предмети, на 
ясни обекти, възприемани от 
нашите пет сетивни органа. 
Това е света, в който живеем. 

Говорим за Висша сила, 
но  не ни е ясно, каква е тази 
сила! Защото, според нашите 
сетивни органи не може да 
има нещо, лишено от „об-
раз”, от шаблон в нашето 
възприятие. Говорим за свой-
ството отдаване и любов, но 
какво е това „свойство”? Не 
ни е ясно, не го виждаме и 
много често увлечени в еже-
дневните си грижи, дори  за-
бравяме да мислим за това. 
Да не говорим, че има хора, 
които с насмешка се отнасят 
към всички тези въпроси 
и разсъждения. Особено в 
днешно време на конфликти, 
противоречия и ненавист.

Според кабала обаче, в  
света винаги наблюдаваме 
обличането на силите и свой-
ствата в материята на нежи-
вото, растителното, животин-
ското и човешко ниво. Иначе 
нищо не можем да си пред-
ставим с нашето въображе-
ние. Религиите и вярванията 
също винаги придават форма 
на своите образи, било то в 
икони, материални обекти и 
други овеществени детайли.  
Без това хората не са спо-
собни да обсъждат каквото 

и да било, да размишляват 
за каквото и да е. Поради 
тази причина  си представя-
ме Висшата сила в някаква 
конкретна форма. Устроени 
сме така, че не можем да 
възприемем някаква сила без 
нагледно представен образ.

Като пример, великия ка-
балист на 20 век Баал а-
Сулам е посочил електри-
чеството, което се проявява 
в усещащи се неща като 
стрелка, отклоняваща се от 
нулата, светлина, нагрява-
щият се електрически уред, 
работещият двигател и т. н. 
Някаква сила задвижва нещо 
– и аз я усещам благодаре-
ние на тази визуализация. 
В съвременни свят могат да 
се дадат още много такива 
примери.

Когато човек идва в наука-
та Кабала, той иска да раз-
крие висшата сила, висшия 
свят, висшата реалност. Но 
си представя това с една или 
друга форма, в очертания, 
ограничени от три оси, вре-
ме, движение, пространство, 
с които се пълни архива 
на неговото възприятие. В 
противен случай, без тези 
вътрешни образци той ще ос-

тане като бебе, неспособно 
да разбере случващото се.

За да се разграничат детай-
лите и щрихите в картината 
на света, сравняваме нещо 
невиждано с онова, което 
вече се съхранява в нашата 
памет. Не случайно, на стари-
ни някои изпадат в слабоумие 
и забрава – те губят способ-
ността за това съпоставяне 
на зримото и усвоеното.

Ако изтрием цялата памет 
в човека, той няма да знае 
как да помръдне и пръста си 
съзнателно. Виждали   сме 
колко безпомощно е поведе-
нието на новороденото?

Всичко идва от духовната 
памет /решимот/ и ако аз на 
определена степен успея да  
реализирам правилно жела-
нието си, то в него мога да 
получа усещането за висша-
та реалност. Природата ни 
подтиква към това или чрез 
удари и страдание, или чрез 
осъзнато състояние.

В случай, че не успея,  отно-
во се спускам в живота и за-
почвам отново  да преживявам 
събитията от раждането си до 
смъртта, но в същия момент 
забравям за всичко, което ми 
се е случило преди това. Така 
имам усещането за  свобода 
на избор в   живота си.

По такъв начин е устроена 
Вселена, а ние постепенно 
навлизаме в нейната дъл-
бочина и разкриваме, че 
усещането за материалната 
ни действителност е само 
преход от едно състояние  в 
друго. Забравянето и избле-
дняването на определени 
спомени и състояния са само 
част от това, да вървим в 
посоката, в която ни движи 
Природата. 

Георги ГРАДИНАРОВ 
- преподавател към Меж-

дународната академия по 
кабала

НАУКАТА  КАБАЛА: ЗА "АМНЕЗИЯТА" 
И ЗА "СМИСЪЛА НА ЖИВОТА" 

Обява за провеждане на конкурс за войнишки длъжности за 
приемане на военна служба на лица, завършили граждански сред-
ни или висши училища в страната и в чужбина, във формирования 
на Сухопътните войски

Със заповед № ОХ-574/29.06.2021 г. на министъра на отбра-
ната на Република България са обявени 155 (сто петдесет и пет) 
войнишки длъжности за приемане на военна служба на лица, 
завършили граждански средни или висши училища, във военни 
формирования от Сухопътните войски, както следва:

№ по
ред Военно формирование Брой

1 в. ф. 54230 - Стара Загора 10
2 в. ф. 48430 - Стара Загора 10
3 в. ф. 44200 - Стара Загора 10
4 в. ф. 54140 - Стара Загора 5
5 в. ф. 52590 - Ямбол 7
6 в. ф. 54100 - Ямбол 7
7 в. ф. 52740 - Хасково 6
8 в. ф. 34840 - Карлово 5
9 в. ф. 44370 - Карлово 5

10 в. ф. 42000 - Карлово 30
11 в. ф. 38680 - Карлово 2
12 в. ф. 34640 - Казанлък 12
13 в. ф. 54890 - Казанлък 6
14 в. ф. 22180 - Казанлък 20
15 в. ф. 24490 - Асеновград 3
16 в. ф. 52130 - Асеновград 4
17 в. ф. 36540 - Асеновград 1
18 в. ф. 52340 - Асеновград 2
19 в. ф. 42600 - Мусачево 10

Срок за подаване на заявленията до 18.08.2021 г.
Повече информация може да получите от офиса за военен отчет 

към общината или на телефон: 058/604 205, както от сайтовете 
на Централно военно окръжие: www.comd.bg и Министерство на 
отбраната: www.mod.bg 

Образци от формулярите и подробностите за  кандидатстване 
са изложени във Военно окръжие - Добрич, бул. “Добруджа” № 
4, ет. 4, тел. 058/664 764 и 0882/552 019, където се подават необ-
ходимите документи.

ЦЕНТРАЛНО  ВОЕННО  
ОКРЪЖИЕ

ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН 
– ДОБРИЧ

9300, гр.Добрич, бул. „Добруджа” № 4, ет.4, тел. 
058 664764



ndt@dobrich.net
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ОВЕН - Откривате възможности, които 
бихте могли да използвате. Ще ви е необ-
ходим силен съюзник, но за вас едва ли 
ще е проблем да го откриете. 

ТЕЛЕЦ - Желанието да си починете от 
работа и суетата стои над всичко друго. 
Избягвайте конфликтите и не упреквайте 
никого, и вие имате принос за взаимоотно-
шенията, които имате с околните. 

БЛИЗНАЦИ - След емоционалните съби-
тия от последните дни е възможно да се 
почувствате преуморени. Запазете духа си 
бодър и споделете деня си с любими хора. 

РАК - Постепенно навлизате в желания 
ритъм и успявате да се справите с предиз-
викателствата, с които сте се заели. Опи-
тът ви помага да стоите здраво стъпили 
на земята и да не се главозамайвате от 
немислимите доскоро успехи. 

ЛЪВ - Изпитвате желания, свързани с 
промяна на обстановката. Може би има 
натрупана умора и единствено ново и 
вълнуващо чувство би ви спасило от ат-
мосферата около вас. 

ДЕВА - Ако не разпределите правилно 
времето си е твърде възможно да останете 
неудовлетворени от себе си и от свърше-
ното през деня. Едва ли ще успеете да 
направите всичко, което ви се иска, затова 
просто си дайте и друга възможност.

ВЕЗНИ - От позицията на времето раз-
бирате, че чувствата и желанията, които 
изпитвате към една определена личност, 
не само че не намаляват, но стават все 
по-силни.

СКОРПИОН - Непредвидени ситуации 
могат да объркат програмата ви, но не сте 
застрашени от нищо непоправимо. Ако сте 
забравили усмивката в къщи ще ви бъде 
по-трудно, но имате шанс да се поправите. 

СТРЕЛЕЦ - Нещо ще се случи и то ще 
провокира пъргавата ви мисъл и реак-
ции. Не правете нищо, което може да ви 
компрометира, запазете името си чисто и 
занапред да сте доволни от свършеното 
днес.

КОЗИРОГ - Възможно е днес да не се 
оправдаят очакванията ви за нещо важно 
за вас. Въпреки това обаче намерете 
начин да оползотворите времето си и да 
останете доволни от свършеното. 

ВОДОЛЕЙ - Предпочитате днес да сте 
сред семейството си. Имате нужда от по-
чивка и едва ли ще се намери по подходящ 
момент от този да се разтоварите. 

РИБИ - През този ден работоспособ-
ността ви едва ли ще е много висока, но 
затова пък настроението ви е прекрасно. 
С присъщото си чувство за хумор забавля-
вате околните и предразполагате хората 
към себе си.

-  Най-трудно се сваля крадлив депутат, умна жена и корем. 
- Петранка от тесен център, но не тази, за която си мислите.

ДВОЕН ПРАЗНИК 
има утре психолож-
ката Камелия Кал-
чева. Рожден ден 
празнуват умната й, 
красива дъщеря Лия-
Мария и мъжът на 
сърцето й Христин 
Ненков. На бъдеща-
та архитектка Лия 
желаем здраве и лю-
бов, и да построи 
сградите на мечти-
те си, а на капитан 
Ненков - да преплува 
всички морета при 
попътън вятър и ви-
наги да се връща при 
хората, които го оби-
чат! На Ками – раз-
бира се, наричаме да 
я обичана от хората 
край себе си и да 
живее в светлина и 
хармония! 

ЧЕСТИТ РОЖДЕН 
ДЕН в аванс казваме 
на Керан Керанов, 
който празнува на 11 
юли, с пожелания за 
здраве и осъществе-
ни добри начинания!

ИМЕН ДЕН на 11 
юли празнуват Олег, 
Олга и Оля. Нека са 
здрави, нека мечтаят 
инека мечтите им се 
сбъдват!

СВЕТСКА 
КЛЮКА

РИЧАРД БРАНСЪН НЯМА ТЪРПЕНИЕ 
ДА ПОЛЕТИ В КОСМОСА

ХОРОСКОП НА НДТ

ПРОДАВА СЕ КАНАДСКО 
СЕЛО ПОД ВОДА

ИЗВАДИХА ВТОРАТА 
СЛЪНЧЕВА ЛОДКА НА ХЕОПС

но в бъдеще може да има 
безкрайни възможности. 
Бъдете креативни" - пише 
в обявата.

Цените на имотите в 
Канада се покачват през 

пандемията. Тези, които 
са залети от вода не са 
толкова чести там. Обик-
новено се използват за 
съхраняване на лодки и 
други плавателни съдове, 
а в някои райони и като 
ферми за риба.

Участък с площ 7,7 хек-
тара в защитен залив от 
канадската страна на езе-
рото Ери може да изглежда 
добра сделка при цена от 
99 000 канадски долара (80 

292 щатски долара), но има 
уловка. Той е изцяло под 
вода, предаде Ройтерс.

Затова, макар и кварта-
лът да е с отлични отзиви 
като тих и удобен за авто-
мобили, адрес няма.

"Имотът сега е под вода, 

Египетско-японска археоло-
гическа експедиция завърши 
изваждането на втората Слън-
чева слънчева лодка на Хеопс 
от ямата до Голямата пирами-
да в Гиза, където е открита, 
съобщи в. "Ал Ахрам". Близо 
1700 дървени фрагменти са из-
копани от тринадесет пласта 
в ямата, като първоначалната 
им реставрация и регистрация 
е завършена.

1343 парчета вече са пре-
местени в Големия египетски 
музей до пирамидите в Гиза, 
който се очаква да бъде от-
крит с пищна церемония до 
края на тази година. Там тече 
подготовката за финалната 
фаза на реставрацията и сгло-
бяването на ладията. Лодките 
на Хеопс ще бъдат експони-
рани в специална сграда в 
музейния комплекс.

Първата Слънчева лодка, 
която се смята за един от 
най-старите и добре запазени 
плавателни съдове, се намира 
в музей до Хеопсовата пира-

мида.
П р е д с т а -

в и т е л с т в о т о 
на Японската 
а г е н ц и я  з а 
международно 
сътрудничест-
во в Кайро ще 
предостави 3 
милиона дола-
ра за завърш-
ване на рес-
таврацията и 
експонирането 
на втората лод-
ка. През 2013 

година Агенцията отпусна 2 
милиона долара безвъзмездна 
помощ за разкопките.

Британският милиардер Ри-
чард Брансън няма търпение 
да полети в космоса, предаде 
Ройтерс, като цитира негово 
интервю.

"Очаквам това с нетърпение 
от 17 години", казва той от 
базата в Ню Мексико, където 
текат последните приготовле-

ния за полета на 11 юли.
Корабът "Юнити-22" на ком-

панията му "Върджин гала-
ктик" ще излети от Ню Мек-
сико. Заедно с милиардера на 
борда на "Юнити-22" ще бъдат 
двама пилоти и още трима 
души от екипа на фирмата.

Планирано е "Юнити-22" да 
се отдели от самолета-носи-
тел на "Върджин галактик" на 
височина 16 километра и след 
това да се издигне до грани-
цата с космоса. Там екипажът 
ще остане в безтегловност за 
4 минути, преди да започне 
спускането към Земята.

Пътуването крие присъщите 

за космическите полети ри-
скове. Прототип на космиче-
ския кораб на "Върджин гала-
ктик" през 2014 г. се разби по 
време на тестов полет в пус-
тинята Мохаве в Калифорния. 
Тогава единият пилот загина, 
а другият беше тежко ранен.

На въпрос как семейството 
на Брансън приема 
полета, милиардерът 
отговаря, че децата 
му, които са с аван-
тюристичен дух като 
него, са развълну-
вали. Съпругата му 
Джоан го подкрепя-
ла, но била по-сдър-
жана.

С полета на 11 юли 
Ричард Брансън ще 
изпревари с девет 
дни този на амери-
канския милиардер 
Джеф Безос.

Британецът отри-
ча, че двамата се конкурират. 
"Пожелавам на него и на хо-
рата с него всичко най-до-
бро. Очаквам с нетърпение 
да говорим за пътуването му, 
когато се върне", казва Ричард 
Брансън. Двамата милиардери 
разговаряли преди две-три 
седмици и взаимно си поже-
лали всичко хубаво.

Компанията "Върджин" 
планира два допълнителни 
тестови полета, преди да за-
почне да предлага редовни 
търговски полети през 2022 
г. Брансън има намерение да 
продава "редовни" полети от 
следващата година.


